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Kaupunginhallitus § 125 03.10.2022 
 

Kokouksen järjestäytyminen 
 
KH 03.10.2022 § 125    
 
      

 
Kaupunginhallitus on päätösvaltainen, kun enemmän kuin puolet jäsenistä on 
läsnä. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Kaupunginhallitus valitsee pöytäkirjantarkastajan. 
………. 
 
Kokouksen alussa toimitusjohtaja Virpi Utriainen kertoi YritysKauniaisen 
kuulumisia ja Ukraina-asioiden projektityöntekijä Viktoriya Kovalenko kertoi 
tähänastisesta tehdystä työstä. 
 

Päätös: 
Puheenjohtaja totesi läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Kaupunginhallitus valitsi varajäsen Juha Pesosen pöytäkirjantarkastajaksi. 
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Kaupunginhallitus § 126 03.10.2022 
 

 
Toimielinten ja yleishallinnon viranhaltijoiden päätöspöytäkirjat (kuntalain 92 §) 
 
KH 03.10.2022 § 126    
 
      

 
Kaupunginhallitus, sen puheenjohtaja tai kaupunginjohtaja voivat kuntalain 92 
§:n mukaan ottaa hallituksen käsiteltäväksi asian, joka on kuntalain nojalla 
siirretty hallituksen alaisen toimielimen tai viranhaltijan toimivaltaan ja jossa 
asianomainen viranomainen on tehnyt päätöksen. 
 
Kuntalain mukaan kaupunginhallituksen käsiteltäväksi ei kuitenkaan saa ottaa lain 
tai asetuksen mukaisia lupa-, ilmoitus-, valvonta- tai toimitusmenettelyä koskevia 
asioita, eikä yksilöön kohdistuvia opetustoimen, terveydenhuollon tai 
sosiaalitoimen asioita. 
 
Kaupunginhallitukselle on lähetetty toimielinten ja yleishallinnon viranhaltijoiden 
päätöspöytäkirjoja edellisen kokouksen jälkeen tehdyistä päätöksistä. 
Toimielinten päätösten otsikkoluettelo ja viranhaltijapäätösten päätösluettelo (ei 
julkaista) ovat esityslistan oheismateriaalina. Puheenjohtajalle pöytäkirjat ja 
viranhaltijapäätökset on toimitettu sähköisesti hallintosäännön 25 §:n 3 
momentin määräyksen mukaisesti. 
 
Asia on otettava ylemmän toimielimen käsiteltäväksi sen ajan kuluessa, jossa 
kuntalain 134 §:ssä tarkoitettu oikaisuvaatimus päätöksestä on tehtävä. Tämän 
varmistamiseksi kaupunginhallituksen jäsenten tulee ilmoittaa ennen kokousta 
kaupunginjohtajalle tai hallintojohtajalle ne päätökset, joihin harkitsevat otto-
oikeuden käyttämistä ja mielellään myös ne päätökset, joista muutoin toivovat 
lisätietoja kokouksessa. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus merkitsee tiedokseen toimielinten ja yleishallinnon 
viranhaltijoiden päätökset ja päättää olla käyttämättä kuntalain 92 §:n mukaista 
otto-oikeuttaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 

Oheismateriaali: 
Toimielinten päätösten otsikkoluettelo 
EI JULKAISTA - Viranhaltijapäätösten päätösluettelo 
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Kaupunginhallitus § 127 03.10.2022 
 

Vuoden 2022 toinen osavuosikatsaus kaupungin toiminnasta ja taloudesta 
 
KH 03.10.2022 § 127    
 
308/02.02.02/2022    

 
Lisätiedot: 
talousjohtaja Mikael Boström, puh. 050 377 1228 
laskentasuunnittelija Pauliina Aurala, puh. 050 411 1428 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupungin taloudesta ja toiminnasta laaditaan vuosittain kaksi 
osavuosikatsausta. Katsaukset raportoivat olennaisista kaupungin talouteen ja 
toimintaan vaikuttavista seikoista kunkin vuoden ensimmäisen ja toisen 
kolmanneksen tilanteessa. Tämä vuoden toinen osavuosikatsaus sisältää 
talousarvion toteumavertailut sekä tilinpäätösennusteet. Lisäksi katsauksessa 
annetaan selvitykset kaupungin strategisten tavoitteiden toteutumasta. 
 
Osavuosikatsaus jaetaan oheismateriaalina. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus päättää merkitä osavuosikatsauksen tiedoksi ja saattaa sen 
edelleen valtuustolle. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Osavuosikatsaus 2/2022 
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Kaupunginhallitus § 128 03.10.2022 
 

Valtuustokauden strategia tarinallistetussa muodossa 
 
KH 03.10.2022 § 128    
 
78/00.01.02.00/2022    

 
Lisätiedot: 
kaupunginjohtaja Christoffer Masar, puh. 050 411 0163 
hallintojohtaja Camilla Söderström, puh. 050 411 0205 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Valtuusto hyväksyi 25.4.2022 § 18 Kauniaisten kaupunkistrategian 2023–2030 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2022222-2. 
 
Samalla valtuusto kuitenkin palautti valtuustokauden strategian tarinallistetussa 
muodossa valmisteluun, varsinaisen strategian eli taulukkoversion ja 
tarinallistetun version yhtenäistämiseksi. 
 
Tarinallistetusta strategiasta (liite) on nyt poistettu sellaiset tavoitteet ja 
maininnat, jotka voidaan tulkita varsinaisen strategian laajentamiseksi. 
Tarkempia tavoitteita voidaan asettaa vuosittain talousarviovalmistelun 
yhteydessä tietylle toimialalle, useammalle toimialalle yhteisesti tai koko 
kaupungin tavoitteeksi. 
 
Varsinaisen strategiataulukon, arvojen ja vision lisäksi strategiaan kuuluvat 
taustatietotaulukko ja valtuustokauden strategia tarinallistetussa muodossa. 
Hyväksymisen jälkeen asiakirjat yhdistetään yhdeksi strategiakokonaisuudeksi, 
joka visualisoidaan verkko-, paino- ym. viestinnällisiä tuotteita varten. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 
valtuustokauden strategian tarinallistetussa muodossa. 
………. 
 
Jäsen Fredrik Waselius esitti varapuheenjohtaja Lauri Ant-Wuorisen ja varajäsen 
Juha Pesosen kannattamana, että ensimmäinen lause ”Kauniainen profiloituu 
Suomen onnellisimpana, hyvinvoivimpana ja toimivana kaupunkina.” muutetaan 
muotoon ”Kauniainen profiloituu hyvinvoivana, toimivana ja elävästi 
kaksikielisenä kaupunkina.” Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Puheenjohtaja Veronica Rehn-Kivi esitti varapuheenjohtaja Lauri Ant-Wuorisen 
kannattamana, että toinen kappale ja kolmannen kappaleen ensimmäinen lause 
muutetaan kuulumaan seuraavasti: 
 
”Sote-uudistus muuttaa merkittävästi Kauniaisten toimintaa ja roolia. Kaupunkina 
varaudumme tähän siten, että valmistaudumme toiminnan suuntaamiseen 
hyvinvoinnin edistämiseen, elinvoimatoimiin ja sivistykseen. 
 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022222-2
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022222-2
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Kaupunginhallitus § 128 03.10.2022 
 

Korona-pandemialla on edelleen negatiivisia vaikutuksia kaupunkiin ja asukkaisiin 
ja näitä haluamme määrätietoisesti poistaa.” 
 
Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Jäsen Fredrik Waselius esitti puheenjohtaja Veronica Rehn-Kiven kannattamana, 
että kolmannen kappaleen toinen lause ”Teemme määräaikaisen panostuksen 
opetuksen resursseihin oppimisvelan purkamiseksi ja nuorten hyvinvoinnin 
lisäämiseksi.” poistetaan. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Waseliuksen ehdotusta lauseen poistamisesta kannattavat äänestivät "ei", 
vastaehdotus voitti äänin 4–3 (Ant-Wuorinen, Salminen, Villa). 
 
Jäsen Fredrik Waselius esitti puheenjohtaja Veronica Rehn-Kiven kannattamana, 
että kolmannen kappaleen viimeinen lause ”Seuroja ja yhdistyksiä tuetaan 
määräaikaisella lisäpanostuksella, niiden toimintaedellytysten ja 
vaikutusmahdollisuuksien parantamiseksi.” poistetaan. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Waseliuksen ehdotusta lauseen poistamisesta kannattavat äänestivät "ei", 
vastaehdotus voitti äänin 4–3 (Ant-Wuorinen, Salminen, Villa). 
 
Varapuheenjohtaja Lauri Ant-Wuorinen esitti jäsen Mikko J. Salmisen 
kannattamana seuraavaa lisäystä: ”Oppilaan oppimista edistetään opetuksen 
eriyttämisellä sekä tarpeiden mukaisella tuella. Maahanmuuttajataustaisten 
lasten ja nuorten oppimistulosten ero kantaväestöön puolitetaan 
valtuustokauden aikana oppimistuloksia nostamalla.” 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Ant-Wuorisen ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", pohjaehdotus voitti äänin 
4–3 (Ant-Wuorinen, Salminen, Villa) 
 
Varapuheenjohtaja Lauri Ant-Wuorinen esitti jäsen Mikko J. Salmisen 
kannattamana seuraavaa lisäystä kappaleeseen 7: ”Toimivat ja turvalliset 
varhaiskasvatus-ja opetustilat ovat investointien prioriteetti.” Esitys hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
 
Valtuustokauden strategia tarinallistetussa muodossa hyväksyttiin muilta osin. 
 
Lisäksi kaupunginhallitus totesi, että tarinallistetusta strategiasta poistetut 
lauseet huomioidaan talousarviovalmistelussa. 
 

Päätös: 
Kaupunginhallitus päätti esittää valtuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 
valtuustokauden strategian tarinallistetussa muodossa. 
 
Lisäksi kaupunginhallitus totesi, että tarinallistetusta strategiasta poistetut 
lauseet huomioidaan talousarviovalmistelussa. 
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Kaupunginhallitus § 128 03.10.2022 
 

Liitteet: 
Strategia tarinallistetussa muodossa 
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Kaupunginhallitus § 129 03.10.2022 
 

Henkilöstön siirrot Kauniaisten kaupungista Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueelle 
 
KH 03.10.2022 § 129    
 
647/01.01.00.00/2022    

 
Lisätiedot: 
henkilöstöjohtaja Ulla Palmroos, puh. 040 670 8856 
sosiaali- ja terveysjohtaja Ulla Tikkanen, puh. 050 355 3246 
hallintojohtaja Camilla Söderström, puh. 050 411 0205 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Sosiaali- ja terveydenhuolto ja pelastustoimea koskevan uudistuksen 
toimeenpanosta ja sitä koskevan lainsäädännön voimaanpanosta (616/2021) 
todetaan mm. seuraavaa: 
 
Sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen tehtävien ja tehtäviä hoitavan 
henkilöstön siirto kunnista ja kuntayhtymistä hyvinvointialueelle katsotaan 
liikkeenluovutukseksi. Liikkeenluovutukseksi katsotaan myös kunnan tai 
kuntayhtymän palveluksessa olevien opiskeluhuollon psykologien ja 
kuraattoreiden siirtyminen hyvinvointialueelle. Liikkeenluovutukseksi katsotaan 
myös kunnan 1 momentissa tarkoitettujen tehtävien tukitehtävien ja tehtäviä 
hoitavan henkilöstön siirto, jos tehtävää hoitavan henkilön tosiasiallisista 
tehtävistä vähintään puolet on 1 momentissa tarkoitettujen tehtävien 
tukitehtäviä. (18 § Henkilöstön asema) 
 
Luovuttavat organisaatiot ovat antaneet arvion Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueelle siirtyvän henkilöstön määrästä, palkkakuluista ja 
lomapalkkavelasta helmikuun 2022 loppuun mennessä. Henkilöstön siirtoa 
koskevat yhteistoiminnalliset menettelyt on käyty Kauniaisten kaupungissa ajalla 
1.6.–23.8.2022. 
 
Liitteessä todetaan Kauniaisten kaupungin siirtyvän henkilöstön määrä 28.9.2022 
tilanteen mukaisesti. Henkilöstön vaihtuvuuden takia lista tulee muuttumaan 
aina siirtymähetkeen saakka. 
 
Hyvinvointialueen aluevaltuusto on 7.3.2022 hyväksynyt 
siirtosopimusluonnoksen (liite), joka koskee henkilöstön asemaa ja ehtoja 
liikkeenluovutuksessa. Siirtosopimuksesta on edelleen neuvoteltu 
yhteistoiminnassa hyvinvointialueella ja kussakin henkilöstöä luovuttavassa 
organisaatiossa. Henkilöstön siirron yhteydessä hyväksytään päätöksellä ko. 
siirtosopimuksen mukaiset ehdot luovuttajakuntaa sitoviksi. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus ehdottaa, että valtuusto päättää siirtää liitteessä luetellut 
henkilöt Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueelle ja päättää, että kaupunginjohtaja 
valtuutetaan täydentämään siirtyvää henkilöstöä koskevaa luetteloa ja 
ilmoittamaan henkilötason muutoksista hyvinvointialueelle. 
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Kaupunginhallitus § 129 03.10.2022 
 

Lisäksi kaupunginhallitus esittää, että valtuusto vahvistaa liitteenä olevan 
siirtosopimuksen mukaiset ehdot noudatettavaksi henkilöstösiirrossa ja 
valtuuttaa kaupunginjohtajan allekirjoittamaan siirtosopimuksen. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Luettelo siirtyvästä henkilöstöstä 
Henkilöstön siirtosopimus 
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Yhdyskuntavaliokunta § 79 13.09.2022 
Kaupunginhallitus § 130 03.10.2022 
 

Suunnitteluvaraushakemus kaupungin omistamalle kiinteistölle 235-4-50-9 osoitteessa Asematie 17 
 
YLKV 13.09.2022 § 79  
 
  

 
Lisätiedot: 
maankäyttöpäällikkö Minna Penttinen, puh. 050 382 9313 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
kaupunginlakimes Lena Filipsson-Korento, puh. 050 354 0121 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju, puh. 050 304 1234 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
 
Yksityinen henkilö (hakija) on jättänyt 16.3.2022 suunnitteluvaraushakemuksen 
osasta Kauniaisten kaupungin omistamasta kiinteistöstä (235-4-50-9) osoitteessa 
Asematie 17. Kyseessä on tarkemmin terveyskeskuksen tontin itäosa, jossa 
sijaitsee kaupungin omistama ja aiemmin päiväkotirakennuksena toiminut Villa 
Ekebo.  

 
Suunnitteluvaraus koskee noin 5000 m2 tontin osaa. Hakijan toiveena on, että 
suunnitteluvarauksen aikana selvitettäisiin mahdollisuudet nykyisen kaavan 
muuttamiselle tai vaihtoehtoisesti mahdollisuuden poikkeamiselle hakemuksen 
mukaisiin tarpeisiin.  

 
Hakijan tavoitteena on rakentaa tontille sisäliikuntatiloja sekä toimintaan liittyviä 
palvelu- ja myymälätiloja. Pääkäyttönä olisi Padel –mailapeli, jonka lisäksi tiloihin 
voisi sijoittaa mm. golfia ja muita mailapelejä palvelevia tiloja.  

 
Hakemuksen mukaan hanke muodostaisi ympärillä olevien rakennettujen 
tonttien kanssa selkeän, tyylikkään ja yhtenäisen kokonaisuuden, joka olisi myös 
edustavan näköinen niin Asematien suuntaan että länteen ja itään. Ja edelleen 
hakemuksen mukaan hanke nivoutuisi lähialueella sijaitsevien liikuntatoimintojen 
yhteyteen luonnollisesti. Hanke olisi toteuttavissa siten, että se huomioisi 
itäpuolella sijaitsevat asuintontit ja lännessä sijaitsevan terveysaseman. 
Hakemuksen mukaan hanke täydentäisi alueen liikuntapalvelujen kokonaisuutta. 
Hakemuksen mukaan liikuntatiloista olisi mahdollista varata kiinteitä 
päivävuoroja koulujen liikuntatuntien käyttöön, mikäli tämä edesauttaa 
hankkeen hyötyjen arviointia. Hakija on esitellyt hanketta maankäyttöpäällikön 
kanssa pidetyssä palaverissa, jolloin ilmeni että liikuntakeskuksen peittoala olisi 
arviolta noin 1800 m2.  Hakemus on oheismateriaalina. 

 
Kaavatilanne ja alueen nykytilanne 
Alueella on voimassa 4.10.1991 vahvistettu asemakaava (Ak 115). Ko. alue on 
osoitettu yleisten rakennusten korttelialueeksi (Y-2). Alue on kaupungin 
omistuksessa. Alueella, jota hakemus koskee, sijaitsee tyhjillään oleva kaupungin 
omistama ja aiemmin päiväkotirakennuksena toiminut Villa Ekebo. Ote 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Kaupunginhallitus 

PÖYTÄKIRJA 13/2022 12 

 
Yhdyskuntavaliokunta § 79 13.09.2022 
Kaupunginhallitus § 130 03.10.2022 
 

Kauniaisten asemakaavojen yhdistelmäkartasta määräyksineen on 
oheismateriaalina. 

 
Yhdyskuntatoimi on tutkinut Maankäytön ja asumisen kehityskuva 2015:n (KV 
21.9.2015) yhteydessä Asematie 17 itäosan käyttötarkoituksen muuttamista 
asuinkäyttöön. Kehityskuvassa Asematie 17:n kohdalla on arvioitu, että 
kaavamuutoksella tarkastellaan alueen täydennysrakentamista, 
kerrostalorakentamista ja julkisten palveluiden kehittämistä/jatkuvuutta 
(terveyskeskus). Todettakoon, että yksittäisten kohteiden asemakaavan 
muuttaminen ja muutoksen käynnistäminen edellyttää erillistä päätöksentekoa, 
vaikka ne sisältyisivät kehityskuvaan. Kaupunginhallitus on 20.6.2017 § 133 
käsitellyt 4. kaupunginosan korttelin 50 tontin 9 (Asematie 17-19) 
asemakaavamuutoksen käynnistämistä. Päätös oli, että asemakaavaa muutetaan 
siten, että itäosa muutetaan asuinkerrostalojen korttelialueeksi. Samalla 
tutkitaan terveyskeskuksen edellyttämät asemakaavalliset tarkistustarpeet. 
Kaavamuutosta ei ole aloitettu. Päätöksen listatekstissä todetaan mm., että 
alueen tai rakennusten vuokraaminen tai myyminen yksityisten 
toiminnanharjoittajien käyttöön ei ole kaupungin kannalta kokonaistaloudellisesti 
kannattavaa alueen maankäytön potentiaali huomioiden.  
 
Asematie 17 ei ole mukana kaavoituskatsauksessa 2021-2022, mutta alue on 
osoitettu kaavoitusohjelmassa 2022 kohteena muut vireillä olevat hankkeet.  

 
Todettakoon, että kaupungin talousarviossa 2019 on kirjattu kohdassa 
sivistystoimen akuuteimmat ja merkittävimmät investointitarpeet, että tontti 
Asematie 17:ssa säilytetään y-tonttina optiona päiväkotitoiminnalle.  
 
Alueen itäosan rakennuskanta 
Alueella sijaitseva 1920-luvulla valmistunut Villa Ekebo on huomioitu Kauniaisten 
rakennusinventoinnissa, mutta samalla sen on todettu olevan 
rakennustaiteellisesti vaatimaton ja erittäin huonokuntoinen. Rakennuksesta 
laaditun kuntoarvion mukaan siinä olisi tehtävä täydellinen peruskorjaus, mikäli 
se halutaan säilyttää. Rakennuksen vaatimattomien kulttuurihistoriallisten 
arvojen ja erittäin huonon kunnon vuoksi sen säilyttäminen ei ole tarkoituksen 
mukaista, jolloin alue esitetään suunniteltavaksi uudisrakentamisen ehdoilla.  
 
Päätösehdotuksen perustelut 
Alueesta on tehty asemakaavoituksen käynnistämispäätös alueen muuttamiseksi 
asumiskäyttöön. Alue sijaitsee pääkadun varrella, n. 700 metrin etäisyydellä 
Kauniaisten asemasta. Sijainti vastaa sekä kaupungin omia strategisia tavoitteita, 
että seudullisia MAL-tavoitteita asuntotuotannon sijoittamisesta raideliikenteen 
vaikutuspiiriin. Alueelle on mahdollista sijoittaa ympäristöön soveltuvasti 
asumista. Maankäyttö ja yhdyskuntarakenne huomioiden perusteluja 
liikuntakeskuksen rakentamiselle alueelle ei löydy.  Kaavoitukseen ja 
maankäyttöön liittyvät ohjelmat ja strategiat puoltavat alueen sopivan paremmin 
asumiskäyttöön. Koska terveyskeskus sijaitsee samalla tontilla, tulee sen 
tulevaisuuden tarpeet huomioida aluetta suunniteltaessa. 
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Edellä mainitun lisäksi todettakoon, että hyvän hallinnon oikeusperiaatteiden 
mukaisesti kaupungin tulee toiminnassaan toimia tasapuolisesti ja 
puolueettomasti. Kaupungin maankäytön toiminnan lähtökohtana onkin aina 
ollut, että mahdolliset luovutukset myymällä tai vuokraamalla tehdään avoimesti 
antaen tasapuolisen mahdollisuuden tarjouksen antamiselle kaikille kohteesta 
kiinnostuneille. Näin ollen, vaikka pidettäisiinkin, kaupunginhallituksen vuonna 
2017 tekemän päätöksen vastaisesti, hakemuksessa esitettyä suunnitelmaa 
kaupungin näkökulmasta parempana, kaupungin ei tulisi antaa 
suunnitteluvarausta suoraan yksittäiselle hakijalle, vaan selvittää kiinnostuneet 
toimijat julkisen tarjouskilpailun kautta.  
Tontit, jotka asetetaan haettavaksi julkisessa tarjouskilpailussa, päätetään 
talousarviossa.  
 
Kaupungin hallintosäännössä ei ole mainintaa päätösvallasta 
suunnitteluvaraushakemusten osalta, eikä vastaavanlaisia hakemuksia ole 
toimielimissä käsitelty. Hallintosäännön 18 §:n mukaan kaupunginhallitus 
kuitenkin ratkaisee ne asiat, jotka eivät kuulu kaupungin muun viranomaisen 
toimivaltaan, sekä päättää kaupungin kiinteän omaisuuden luovuttamisesta, 
lukuun ottamatta valiokunnille määrätyn toimivallan osalta, ja arvioi 
asemakaavan ajanmukaisuuden, minkä takia asiasta päättäminen katsotaan 
kuuluvan kaupunginhallituksen toimivaltaan.  
 

Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Yhdyskuntavaliokunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, ettei Asematie 17 
alueesta laadita suunnitteluvarausta liikuntatoimintoja varten. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

Liitteet: 
 
Oheismateriaali: Hakemus, 16.3.2022 
 
 

Ote asemakaavojen yhdistelmäkartasta määräyksineen, Asematie 17 
 
Jakelu: 

Hakija 
Liikuntapäällikkö 
 

 
KH 03.10.2022 § 130    
 
219/10.00.02.00/2022    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus päättää, ettei Asematie 17 alueesta laadita 
suunnitteluvarausta liikuntatoimintoja varten. 
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Päätös: 

Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Oheismateriaali: 

EI JULKAISTA - Suunnitteluvaraushakemus, Asematie 17 
Ote asemakaavojen yhdistelmäkartasta määräyksineen, Asematie 17 

 
Jakelu: 

Hakija 
Liikuntapäällikkö 
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Kaavoituskatsaus 2022-2023 
 
YLKV 27.09.2022 § 89  
 
  

 
Lisätiedot: 
Maankäyttöpäällikkö Minna Penttinen, puh. 050 382 9313 
Maankäyttöinsinööri Nina Forsberg, puh. 050 411 1851 
Maankäyttöinsinööri Aicha Löf, puh. 040 563 4076 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Maankäyttö- ja rakennuslain 7 §:n mukaan kunnan tulee vähintään kerran 
vuodessa laatia katsaus kunnassa ja maakunnan liitossa vireillä olevista ja 
lähiaikoina vireille tulevista kaava-asioista, jotka eivät ole merkitykseltään vähäisiä 
(kaavoituskatsaus). 
  
Kauniaisissa kaavoituskatsauksen laatiminen ja julkaiseminen on delegoitu 
maankäyttöpäällikölle. 
  
Maankäyttöyksikkö on valmistellut v. 2022-2023 kaavoituskatsauksen, joka 
jaetaan oheismateriaalina valiokunnan jäsenille (Extranet). 
  
Kaavoituskatsaus julkaistaan 10.11.2022 Kaunis Grani -lehdessä sekä kaupungin 
ilmoitustaululla kaupungin internetsivuilla. 
 

Yhdyskuntatoimen johtajan sijainen maankäyttöpäällikkö Minna Penttinen: 
 
Valiokunta merkitsee tiedoksi oheismateriaalina olevan kaavoituskatsauksen 
2022-2023 sekä lähettää asian edelleen tiedoksi KH:lle. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 
 
Oheismateriaali: 

Kaavoituskatsaus 2022-2023 (Extranet) 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
 

 
KH 03.10.2022 § 131    
 
601/10.02.07/2022    

 
Maankäyttöpäällikölle kuuluu kaavoituskatsauksen laatiminen ja julkaiseminen. 
Oheismateriaalina olevaan katsaukseen (tällä hetkellä vain suomenkielisenä 
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versiona) voi vielä ennen sen julkaisemista 10.11.2022 tulla vähäisiä muutoksia 
mm. tällä hetkellä käsittelyssä olevien hankkeiden osalta. Tämän takia sekä 
huomioiden kuntalaisten tasapuolisen kohtelun, katsausta ei julkaista vielä. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus merkitsee tiedoksi oheismateriaalina olevan 
kaavoituskatsauksen 2022-2023. 
 

Päätös: 
Merkittiin tiedoksi. 

 
Oheismateriaali: 

EI JULKAISTA - Kaavoituskatsaus 2022-2023 
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Sähköliittymä pujottelurinteeseen, lisämääräraha 
 
KUVA 08.09.2022 § 48  
 
  

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarvion vuodelle 2022 kokouksessaan 
20.12.2021 § 86. Talousarvio sisältää 13 500 euron investointimäärärahan 
pujottelurinteen sähköliittymän muutostöihin ja sähkökeskuksen uusimiseen 
kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan esityksen 7.10.2021 § 15 mukaisesti. 
Nykyiseen hintatasoon nähden alustava arvio 13 500 euroa on ollut huomattavan 
alhainen. Rakennusmateriaalien, komponenttien ja työn kustannukset ovat 
nousseet huomattavasti vuoden aikana. 
 
Tämänhetkisen arvion mukainen kustannus investoinnille on 31 000 euroa, joten 
tarve lisämäärärahalle on 17 500 euroa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahan 17 500 euroa 
pujottelurinteen sähköliittymän muutostöihin ja sähkökeskuksen uusimiseen 
vuoden 2022 talousarvion investointiosaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
KH 03.10.2022 § 132    
 
90/02.02.00.01/2022    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se myöntää lisämäärärahan 17 500 
euroa pujottelurinteen sähköliittymän muutostöihin ja sähkökeskuksen 
uusimiseen vuoden 2022 talousarvion investointiosaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021167-9
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021146-6
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Liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusiminen, lisämääräraha 
 
KUVA 08.09.2022 § 49  
 
  

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarvion vuodelle 2022 kokouksessaan 
20.12.2021 § 86. Talousarvio sisältää 23 500 euron investointimäärärahan 
liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusimiseen kulttuuri- ja vapaa-
aikavaliokunnan esityksen 7.10.2021 § 15 mukaisesti. Nykyiseen hintatasoon 
nähden alustava arvio 23 500 euroa on ollut huomattavan alhainen. 
Rakennusmateriaalien, komponenttien ja työn kustannukset ovat nousseet 
huomattavasti vuoden aikana. 
 
Tämänhetkisen arvion mukainen kustannus investoinnille on 39 500 euroa, joten 
tarve lisämäärärahalle on 16 000 euroa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahan 16 000 euroa 
liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusimiseen vuoden 2022 talousarvion 
investointiosaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
KH 03.10.2022 § 133    
 
90/02.02.00.01/2022    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se myöntää lisämäärärahan 16 000 
euroa liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusimiseen vuoden 2022 talousarvion 
investointiosaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021167-9
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021146-6
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Liikuntapalveluiden tarveselvitykset talousarviovuodelle 2023 
 
KUVA 08.09.2022 § 50  
 
  

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
1. Saharan kentän ulkovalaistuksen uusiminen 
 
Tarveselvityksen taustalla on mm. Kauniaisten kaupungin ulkovalaistuksen 
uusimisohjelma 2016-2026, tavoite Kauniaisten liikuntapaikkojen 
ulkovalaistuksen päivittämisestä Led-pohjaiseksi, sekä tarve nykyisen käytössä 
olevan järjestelmän ajan tasalle saattaminen. Nyt käytössä oleva tekniikka vaatii 
päivitystä ja kaupungin liikuntapaikkojen valaistusperiaatteita tuleekin tarkastella 
uusimisohjelman, tarveselvityksen sekä kestävän kehityksen pohjalta. Myös 
Kauniaista ohjaa EU-tasolla säädetyt tavoitteet kasvihuonepäästöjen 
vähentämisestä sekä energiatehokkuus-direktiivi, jolla tavoitellaan sähkön 
kulutuksen leikkausta. Ohjaavana tekijänä ovat mm. kiristyneet 
energiatehokkuusvaatimukset mutta myös LED-valaisinten lähes ylivertaiset 
ominaisuudet laajasti käytössä oleviin monimetalli- ja 
suurpainenatriumlamppuihin verrattuna. 
 
LED-valaisintekniikka tuottaa valoa merkittävästi paremmalla (energia-
)hyötysuhteella ja ne ovat huomattavasti pidempi-ikäisiä käytössä. Siten 
lyhyelläkin tähtäimellä olisi käytetyn tekniikan vaihto LED-pohjaiseksi paitsi 
tärkeää, myös kustannustehokasta niin energiansäästön kuin huoltotarpeen 
näkökulmasta. Tekniikan ja valaisinkalusteiden kehittymisen myötä valaistuksen 
uusiminen tulee vuosi vuodelta tarpeellisemmaksi, mutta myös 
kannattavammaksi. Kauniaisten liikuntapaikoilla on suurimmilta osin käytössä 
vanhempaa perua olevia monimetalli- ja suurpainenatrium- ja elohopealamppuja, 
joiden myyntiä- ja saatavuutta sekä käyttöä on jo rajattu EU-tasolla. 
 
Euroopan komission RoHS-direktiivin myötä vuoden 2027 jälkeen maahan ei saa 
enää tuoda eikä valmistaa monimetalli- tai suurpainenatriumvalaisimia. 
Elohopealamppujen markkinoille tuominen kiellettiin jo vuonna 2015. 
 
Tavoitteena on ulkovalaistuksen uusiminen tämän päivän standardeja vastaavaksi 
sekä energiansäästö, joka johtaa paitsi kustannussäästöihin kuin myös 
lisääntyneeseen turvallisuuteen. EU-säädöksen johdosta tavoitteena on myös 
päivittää vuoteen 2027 mennessä koko Kauniaisten liikuntapaikkojen 
ulkovalaistus LED-pohjaiseksi. Tarkoituksena on kuitenkin edetä osissa ja näistä 
Saharan hiekkakenttä on kiireellisin. 
 
Hinta-arvio: 74 500 € (Alv 0 %) 
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2. Keskusurheilukentän korkeushyppypatjan suojakatoksen uusiminen 
 
Kauniaisten keskusurheilukentällä järjestetään säännöllisesti erilaisia otteluita ja 
tapahtumia. Kentän päädyssä on korkeushyppypatja suojakatoksella. Samaa 
aluetta käyttävät paikalliset seurat oheisharjoitteidensa toteuttamiseen. Tämän 
lisäksi Kansalaisopisto järjestää kesätoimintaa lapsille ja nuorille, mistä suuri osa 
tapahtuu korkeushyppypaikan läheisyydessä. 
 
Suoja on hieman yli 10 vuotta vanha ja entisen Kauniaisten liikuntapaikkahoitajan 
tekemä. Suojan runko on tehty RHS-putkesta ja kattopelti asennettu suojaksi 
ympärille. Pelti repeilee monesta kohdasta ja reunat ovat terävät. Myös luukun 
saranat ovat pettäneet ja suoja on kaikilta osin käyttöikänsä päässä. 
 
Pienten lasten ohjaajilta on tullut palautetta suojan kunnosta ja sen 
vaarallisuudesta. Useampi lapsi on jo loukannut itsensä nykyiseen suojaan. 
 
Hinta-arvio: 11 000 € (Alv 0 %) 
 
Tarveselvitykset ovat liitteenä. EU-direktiivit monimetalli- ja suurpainelamppujen 
kiellosta ovat oheismateriaalina. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää edellä mainituille 
liikuntapalvelujen investoinneille investointirahaa vuoden 2023 talousarvioon. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Saharan kentän ulkovalaistuksen uusiminen, tarveselvitys 
Keskusurheilukentän korkeushyppypatjan suojakatoksen uusiminen, tarveselvitys 

 
Oheismateriaali: 

EU-direktiivi monimetallilamppujen kiellosta 
EU-direktiivi suurpainelamppujen kiellosta 

 
 
KH 03.10.2022 § 134    
 
577/12.04.02/2022    

 
Kaupunginhallitus ottaa kantaa esitettyyn määrärahaan vuoden 2023 
talousarvioesityksen käsittelyn yhteydessä. 
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Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus hyväksyy liitteenä olevat Saharan kentän ulkovalaistuksen sekä 
korkeushyppypatjan suojakatoksen tarveselvitykset. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Saharan kentän ulkovalaistuksen uusiminen, tarveselvitys 
Keskusurheilukentän korkeushyppypatjan suojakatoksen uusiminen, tarveselvitys 

 
Oheismateriaali: 

EU-direktiivi monimetallilamppujen kiellosta 
EU-direktiivi suurpainelamppujen kiellosta 
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Fysioterapeutin vakanssin perustaminen 
 
SOTEV 14.09.2022 § 105  
 
  

 
Lisätiedot: 
sosiaali- ja terveysjohtaja Ulla Tikkanen, puh. 050 355 3246 
johtava ylilääkäri Pia Höglund, puh. 050 379 4491 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Terveysaseman vastaanotolla on kehitetty tiimimallia, jonka ytimessä on 
moniammatillinen yhteistyö (lääkäri, hoitajat, psykiatrinen sairaanhoitaja ja 
fysioterapeutti). Kehittämistyö on myös Länsi-Uudenmaan Tulevaisuuden sote-
keskuksen kehittämiseen liittyvä pilotti. 
 
Fysioterapeutin vastuualueena tiimissä ovat olleet tuki-ja liikuntaelinvaivat. 
Lääkärit ohjaavat asiakkaat fysioterapeutin konsultaatiolistalle. Fysioterapeutti 
siirtää arvioinnin jälkeen asiakkaat hoidettavaksi joko omalle listalleen tai 
kollegalle avofysioterapiaan, apuvälinepalveluihin tai kotikuntoutukseen. 
Potilailla on akuutteja oireita ja kipua, mutta on myös kroonikkopotilaita ja 
murtuman tai operaation jälkeen kuntoutusta tarvitsevia. Tiimimallissa Tules-
potilaiden hoito on vaikuttavaa ja tehokasta. Tiimimallin toteutus onnistuu 
parhaiten, kun tiimissä on vakituinen fysioterapeutti. Toiminta vapauttaa 
fysioterapian yksikön resurssia palvelutarpeen arviointiin, kotikuntoutukseen ja 
kasvavan vanhusväestön kotona asumisen tueksi, millä tulee olemaan tärkeä 
painoarvo hyvinvointialueella. 
 
Nykyinen vakituisten fysioterapeuttien määrä ei mahdollista jatkossa 
fysioterapeuttiresurssin kohdentamista terveysaseman tiimimalliin. Tulevan 
Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen myötä toiminnat eri kuntoutusyksiköiden 
välillä yhtenäistyvät ja toimintaterapia- ja fysioterapia-asiakkaat hoidetaan LU-
alueen kriteerien mukaan. Vastaavan fysioterapeutin työajasta 50 prosenttia on 
resursoitu potilastyöhön, mutta muutosvaiheessa tämä ei toteudu, koska 
organisoituminen vie lähiesimiesten aikaa. 
 
Lisäksi hyvinvointialueen organisaatiossa kaksi avokuntoutuksen 
fysioterapeuteista tulee toimimaan pääsääntöisesti ikääntyneiden palveluissa ja 
on mahdollista, että heidän tämänhetkinen työpanos fysioterapian 
ryhmämuotoisessa kuntoutuksessa ja pienimuotoisessa avovastaanotossa tulee 
vähenemään. Toimintaan vaikuttaa lisäksi kehitysvammaisten henkilöiden 
kuntoutuspalvelujen siirtyminen terveydenhuoltoon, missä tarvitaan myös 
fysioterapeuttien koordinaatiotyötä. Fysioterapian resurssitarvetta kasvattaa 
myös valinnanvapausasiakkaiden kuntoutuspalvelujen käyttö. 
 
Tiimissä on toiminut fysioterapeutti määräaikaisena Apotin käyttöönoton ja 
koronan ja Länsi-Uusimaa-valmistelun aiheuttaman resurssivajeen takia. 
Resurssin lisäyksestä ei siten aiheudu kustannuksia vuonna 2022, ei myöskään 
lisäystarvetta LU-alueelle jo ilmoitettuun runkotalousarvioon. 
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Fysioterapeutin toimen kelpoisuusehtona on fysioterapeutin 
ammattikorkeakoulututkinto tai aiempi opistotason tutkinto. Tehtävässä 
edellytetään terveydenhuollon ammattihenkilöstöstä annetun lain 559/1994 
mukaista laillistusta Suomessa ja kuulumista Terhikki-rekisteriin. 
Kielitaitovaatimuksena on toisen kotimaisen kielen hyvä ja toisen tyydyttävä 
suullinen ja kirjallinen taito. Tehtävän tehtäväkohtainen palkka on 2703,04 €/kk. 
 

Sosiaali- ja terveysjohtaja Ulla Tikkanen: 
 
Sosiaali- ja terveysvaliokunta esittää kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus päättää perustaa fysioterapeutin vakanssin terveyspalveluihin, 
ensisijaisena toimipisteenä terveysaseman vastaanotto. 
 

Päätös: 
Valiokunta hyväksyi päätösehdotuksen. 

 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
 

 
KH 03.10.2022 § 135    
 
597/01.01.00.00/2022    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus päättää perustaa fysioterapeutin vakanssin terveyspalveluihin, 
ensisijaisena toimipisteenä terveysaseman vastaanotto. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Svenska utskottet för undervisning 
och småbarnspedagogik 

§ 33 25.08.2022 

Kaupunginhallitus § 136 03.10.2022 
 

Inrättande av vakans som barnskötare inom småbarnspedagogiken från 1.9.2022 
 
SUUS 25.08.2022 § 33  
 
  

 
Mer information: 
chef för småbarnspedagogik Annika Hiitola, tfn 050 341 6269 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Inom småbarnspedagogiken i Grankulla följs den lagstadgade 
personaldimensioneringen och dessutom har varje enhet inom 
småbarnspedagogik s.k. resursbarnskötare. 
 
Barnantalet i enheterna för småbarnspedagogik ökar i synnerhet gällande de 
yngre barnen. Samtidigt upplever hela södra Finland en kraftig brist på behöriga 
sökanden till lediganslagna vakanser som lärare inom småbarnspedagogik. I brist 
på behöriga sökanden kan man anställa för högst ett år en person som på basis 
av genomförda studier har tillräckliga förutsättningar och den skicklighet som 
krävs för att sköta uppgiften. (Lagen om småbarnspedagogik 540/2018, § 33) 
 
Trots bristen på lärare inom småbarnspedagogik bör dock barnen som behöver 
småbarnspedagogik ha tillräcklig personal. Därför föreslås en vakans som 
barnskötare, vilken används då någon av lärarvakanserna är obesatt, högst ett år 
åt gången. Då nya enheter för småbarnspedagogik tas i bruk 2023 och behoven 
ändras, flyttas vakanser dit, där behovet är störst. 
 
Personalkostnaderna för en barnskötare inom småbarnspedagogik är ca 29 000 € 
per år. Då lärarvakansen samtidigt blir obesatt, tillkommer inga tilläggsutgifter. 
 
Enligt förvaltningsstadgan § 29 hör det till stadsstyrelsens befogenheter att 
inrätta och dra in tjänster och befattningar i arbetsavtalsförhållande. 
 

Bildningsdirektör Mikael Flemmich: 
 
Svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik föreslår för 
stadsstyrelsen att den grundar en ny vakans som barnskötare inom 
småbarnspedagogiken från och med 1.9.2022 till resultatområdet 
småbarnspedagogik. Ändringen föranleder inte tilläggsanslag för pågående år. 
 

Beslut: 
Enligt beslutsförslaget. 
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Svenska utskottet för undervisning 
och småbarnspedagogik 

§ 33 25.08.2022 

Kaupunginhallitus § 136 03.10.2022 
 

KH 03.10.2022 § 136    
 
552/01.01.00.00/2022    

 
Stadsdirektör Christoffer Masar: 

 
Stadsstyrelsen grundar en ny vakans som barnskötare inom 
småbarnspedagogiken till resultatområdet småbarnspedagogik. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Kaupunginhallitus § 137 03.10.2022 
 

Nuorisovaltuuston toimikauden jatkaminen 
 
KH 03.10.2022 § 137    
 
190/00.00.01.01/2021    

 
Lisätiedot: 
vt. kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö Roger Renman, puh. 050 411 6382 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi 7.12.2020 § 238 nuorisovaltuuston toimintasäännöt 
ohjeellisina noudatettavaksi nuorisovaltuuston jäsenten nimeämiseksi ja 
nuorisovaltuuston asettamiseksi. 
https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=
20203027-19 
 
Toimintasääntöjen 3 §:n mukaan nuorisovaltuuston toimikausi on kaksi (2) 
kalenterivuotta. Nuorisovaltuusto asetetaan vuoden loppuun mennessä uutta 
toimikautta edeltävänä vuonna. Koulut ja nuorisopalvelut sopivat keskenään 
aikataulun nuorisovaltuuston jäsenten valitsemiseksi. 
 
Nykyisen nuorisovaltuuston toimikausi on 2021‒2022. Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueelle on valittu oma nuorisovaltuusto, jossa Kauniaisilla on yksi 
edustaja, ja jonka ensimmäinen toimikausi tulee olemaan 1.11.2022‒29.2.2024. 
Kauniaisissa nuorisovaltuustovaalit on järjestetty parillisina vuosina, mutta muut 
Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen kunnat (paitsi Lohja) järjestävät vaalit 
parittomina vuosina. Jotta Kauniainen pääsisi samaan aikatauluun muiden 
kuntien vaalien ja hyvinvointialueen kanssa, nuorisovaltuuston nykyistä kautta 
pitäisi pidentää yhdellä vuodella. Uusi aikataulu myös auttaisi ehdokkaiden 
löytämistä ja vaalien markkinointia, kun vaalit järjestettäisiin samaan aikaan 
Espoon kanssa. 
 
Nuorisovaltuusto on kokouksessaan 20.9.2022 puoltanut toimikauden 
pidentämistä. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus pidentää nykyisen nuorisovaltuuston toimikautta vuodella, 
vuosille 2021–2023. Seuraavat nuorisovaltuuston vaalit järjestetään syksyllä 
2023. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Jakelu: 

Nuorisovaltuusto 

https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203027-19
https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203027-19


 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Kaupunginhallitus 

PÖYTÄKIRJA 13/2022 27 

 
Kaupunginhallitus § 138 03.10.2022 
 

Valiokuntien ja yleishallinnon vastineet vuoden 2021 arviointikertomuksen suosituksiin 
 
KH 03.10.2022 § 138    
 
400/00.03.00/2022    

 
Lisätiedot: 
talousjohtaja Mikael Boström, puh. 050 377 1228 
hallintojohtaja Camilla Söderström, puh 050 411 0205 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kuntalain 121 §:n mukaan tarkastusvaliokunnan tehtävänä on arvioida, ovatko 
valtuuston asettamat toiminnan ja talouden tavoitteet toteutuneet kunnassa ja 
onko toiminta järjestetty tuloksellisella ja tarkoituksenmukaisella tavalla. 
Tarkastusvaliokunta antaa valtuustolle kultakin vuodelta arviointikertomuksen, 
jossa arvioinnin tulokset esitetään. Arviointikertomus käsitellään valtuustossa 
tilinpäätöksen yhteydessä. 
 
Tarkastusvaliokunta jätti 25.5.2022 arviointikertomuksensa vuodelta 2021 
kaupunginvaltuuston käsiteltäväksi ja esitti, että kaupunginvaltuusto pyytää 
arviointikertomuksessa esitetyistä kysymyksistä ja suosituksista valiokuntien ja 
kaupunginhallituksen vastineet. Valtuusto käsitteli 20.6.2022 
arviointikertomuksen vuodelta 2021. 
 
Tarkastusvaliokunnan hyväksymä arviointikertomus löytyy oheisen linkin alta (KV 
20.6.2022): https://kauniainen10fi.oncloudos.com/kokous/2022248-4-17959.PDF 
 
Valiokuntien ja yleishallinnon kootut selvitykset ja toimenpiteet 
arviointikertomuksessa esitettyihin huomioihin ja suosituksiin on liitteenä. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus hyväksyy tarkastusvaliokunnan vuoden 2021 
arviointikertomuksen kysymyksiin ja suosituksiin laaditut liitteenä olevat 
vastineet, ja saattaa ne tarkastusvaliokunnalle ja edelleen valtuustolle tiedoksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Yhteenveto valiokuntien ja yleishallinnon selvityksistä ja toimenpiteistä  

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/kokous/2022248-4-17959.PDF
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Yhdyskuntavaliokunta § 27 08.03.2022 
Kaupunginhallitus § 41 14.03.2022 
Yhdyskuntavaliokunta § 81 13.09.2022 
Kaupunginhallitus § 139 03.10.2022 
 

Vastaus valtuustoaloitteeseen kylätie-ratkaisun kokeilemisesta Maisterintiellä 
 
YLKV 08.03.2022 § 27  
 
  

 
Lisätiedot: 
Kuntatekniikkapäällikkö Jarkko Riipinen, puh. 050 382 8756 
Projekti-insinööri Minna Raatikka, puh. 050 544 6427 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Tausta 
Valtuutettu Risto Palojoki ja 5 muuta valtuutettua ovat jättäeet 
valtuustoaloitteen (KV 20.12.2021, oheismateriaali) kylätiekokeilusta 
Maisterintielle. Aloitteessa on ehdotettu kokeiltavaksi kylätie-ratkaisua, joka on 
uudenlainen kävelijöitä ja pyöräilijöitä suosiva ratkaisu teille, jonne erillisen 
väylän rakentaminen on haasteellista tai liian kallista. Aloitteessa on annettu 
esimerkkejä toteutuneista ratkaisuista Espoossa Jupperintiellä ja Hattulassa. 
Aloitteessa painotetaan ratkaisun kustannustehokasta tapaa edistää kävelyn ja 
pyöräilyn olosuhteita. 
 
Aloitteessa on myös kuvattu kävelijöiden ja pyöräilijöiden haasteellisia 
liikenneolosuhteita Maisterintiellä. Nykyinen jalkakäytävä loppuu 
Hovineuvoksettarenpolun risteykseen, jolloin kadun kapeudesta johtuen 
autoilijoiden nopeudet ja määrät tuntuvat kävelijöille ja pyöräilijöille 
turvattomilta. Kadun kapeutta ja huonoja näkemiä korostavat kadun vieressä 
kasvavat puusto ja pensasto. 

 
Kuntatekniikka selvitti alkuvuoden aikana kylätie-ratkaisun soveltuvuutta 
Maisterintielle. Selvityksessä konsultointiin kuntatekniikan puitesopimuskonsultti 
Finnmap Oy:ta. 
 
Selvitys 
Kylätie-ratkaisu on esitetty valtakunnallisessa Väyläviraston Pyöräliikenteen 
suunnitteluohjeessa (18/2020) yhdeksi keinoksi edistää pyöräilyn ja kävelyn 
olosuhteita. Suunnitteluohjeessa määritellään, että ”Kylätietä käytetään yleensä 
rakentamattomalla alueella. Kylätie on liikennejärjestely, jossa merkitään 
normaalia leveämpi piennar ajoradan molemmille reunoille. Ajorata on normaalia 
kapeampi ja kohtaamistilanteessa autot hyödyntävät piennarta. Piennar 
merkitään reunaviivalla. Pientareen leveys on yleensä 1,5–2,2 m ja ajoradan 
leveys on 2,6–3,8 m. Autoliikenteen kohtaamistilanteessa autot ajavat tilapäisesti 
osittain pientareella. Kohtaamisnäkemä tulee täyttyä koko osuudella 
suunnittelunopeuden mukaisesti.” (Väylä, 18/2020).  
 
Kuntatekniikan näkemys on, että kylätie-ratkaisu on hyvä ja kannatettava tapa 
edistää kestävän liikkumisen olosuhteita, mutta sen paikkaa ja soveltuvuutta 
tulee harkita huolellisesti Kauniaisten katuverkolla. Kylätie-ratkaisu ei 

https://julkaisut.vayla.fi/pdf11/vo_2020-18_pyoraliikenteen_suunnittelu_web.pdf
https://julkaisut.vayla.fi/pdf11/vo_2020-18_pyoraliikenteen_suunnittelu_web.pdf
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Yhdyskuntavaliokunta § 27 08.03.2022 
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kuntatekniikan selvityksen mukaan sovellu Maisterintielle. Maisterintie kulkee 
rakennetulla alueella ja kiinteistöt on rakennettu hyvin lähelle katualuetta. Kadun 
päällystetyn ajoradan nykyinen leveys Hovineuvoksettarenpolun risteyksestä 
Helsingintien liittymään vaihtelee 4-5 metrin välillä. Päällystetyn ajoradan 
viereisten kapeiden katuvihreän alueiden leveys vaihtelee 0,5-1,5 metriin.  
 
Kylätie-ratkaisun kustannustehokkuus tulee siitä, että kadun geometrialle tai 
kunnallistekniikalle ei tarvitse tehdä muutoksia, vaan järjestely merkitään 
ajorataan ajorataviivoin tai -kaistoin. Maisterintien osalta nykyiseen kadun 
geometriaan ei pystytä tekemään ajoratamaalauksien avulla tarpeeksi turvallisia 
pientareita kävelijöille ja pyöräilijöille tai keskelle jäävää ajoradan osuutta 
autoille. Kadun nykyinen päällystetty leveys (4-5 m) ei riitä 1,5 m (piennar) + 3 m 
(ajorata) + 1,5 m (piennar) poikkileikkaukseen. Ahtaan katutilan lisäksi 
Maisterintiellä haasteita aiheuttavat useat tonttiliittymät, joista on heikko 
näkyvyys liittyä kadulle. Tällöin syntyy potentiaalisia konfliktipisteitä. 
 
Kaavassa katualueen leveys sallisi nykyisen ajoradan leventämisen, mutta se 
tarkoittaisi kadun leventämistä, katuviheralueiden päällystämistä ja nykyisten 
avo-ojien putkittamista hulevesien osalta. Näillä toimenpiteillä on merkittävä 
kustannusvaikutus ja myös ristiriita kaupungin arvokkaiden tiemaisemien 
hoitosuunnitelman (YLK 21.8.2012 §10) linjausten kanssa, joita Maisterintiellä 
pitäisi noudattaa. Kadun levennys ja viherpensaiden poisto muuttaisivat 
katukuvaa merkittävästi.  
 
Aloitteessa mainitut esimerkit kylätie-ratkaisuista on toteutettu maantiemaiseen 
ympäristöön, jossa katutilaa on reilusti eikä se rajaudu tiiviisti rakennettuun 
ympäristöön. Oheismateriaalissa on esitetty tarkemmin Maisterintien 
tarkastelua, kylätie-ratkaisun suunnitteluperiaatteita ja niiden pohdintaa sekä 
esimerkkejä toteutuneista ratkaisuista. 
 
Kuntatekniikan näkemyksen mukaan valtuustoaloitteessa esitetty huoli 
kävelijöiden ja pyöräilijöiden turvattomuudesta Maisterintiellä johtuu siitä, että 
autoliikenteen nopeudet ja –määrä eivät ole suhteutettu kadun luonteeseen eli 
kapeaan huvilamaiseen tontti-/kokoojakatuun. Kauniaisten katuverkolla monella 
kapealla tonttikadulla on Maisterintien kaltainen tilanne, jossa kapealla 
tonttikadulla on tonttiliittymiä ja esimerkiksi koululaisliikennettä. Kuntatekniikalla 
ei ole laskentatietoa Maisterintien liikennemääristä eikä ajonopeuksien 
mittaustietoja. Kuntatekniikan on selvitettävä kadun liikenneolosuhteita 
(ajonopeuksia ja –määriä) tarkemmin, jotta mahdollisia liikenneturvallisuuden 
toimenpiteitä voitaisiin arvioida ja toteuttaa. Kun nykytilanne on tiedossa 
vaihtoehtoina tilanteen parantamiseksi ovat: 
1) nykyisen kadun leventäminen tai  
2) liikenneturvallisuustoimenpiteiden toteuttaminen, esim. ajonopeuksien 

hillitseminen ja näkemien parantaminen puuston raivauksella. 
 
Kadun leventämisen vaihtoehdossa kävelijöille ja pyöräilijöille paras ratkaisu olisi 
rakentaa erillinen jalkakäytävä. Nopeusrajoituksen ollessa 30 km/h pyöräily 
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ohjataan ajoradalle. Rakennetulla alueella kylätietä vastaavasta 
liikennejärjestelystä käytetään nimeä 2-1 –tie, jossa vastaava järjestely merkitään 
pyöräkaistoilla ja jalankulku ohjataan jalkakäytävälle. Maisterintien osalta 
perinteisempi ratkaisu, jossa pyöräily on ajoradan keskellä, on kaistoja selkeämpi 
tapa ohjata pyöräliikennettä ja liittää se nykyiseen verkkoon. 
 
Jos kadun levennystä ei päätetä tehdä, vaihtoehdoiksi jäävät 
liikenneturvallisuustoimenpiteet, kuten ajonopeuksien hillitseminen joko 
rakenteellisin keinoin, kuten hidasteen avulla tai visuaalisesti liikenteen 
ohjauksen avulla (nopeusnäyttötaulu tms.). Lisäksi Maisterintien näkemiä 
tonttiliittymien kohdalla voisi tarkistaa ja parantaa kunnossapidon näkökulmasta. 
 
Kuntatekniikka esittää, että Maisterintielle ei toteuteta kylätie-ratkaisua, sillä se 
ei sovellu kadun ympäristöön. Vaihtoehtona on joko leventää katua ja/tai 
toteuttaa muita liikenneturvallisuuden toimenpiteitä. Kadun leventäminen on 
kallis ratkaisu ja myös ristiriidassa kaupungin arvokkaiden tiemaisemien 
hoitosuunnitelman linjausten kanssa. Liikenneturvallisuustoimenpiteiden 
kohdentaminen ja toteuttaminen vaatii lähtötiedokseen kadun liikennemäärien 
ja ajonopeuksien tarkastelua. 
 
 

Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Yhdyskuntavaliokunta päättää, että Maisterintielle ei toteuteta 
valtuustoaloitteessa esitetyn mukaista kylätiekokeilua esitystekstistä ilmenevin 
perustein. Maisterintien liikenneturvallisuuden arvioimiseksi valiokunta kehottaa 
kuntatekniikkaa mittaamaan liikennemäärät ja –nopeudet katuosuudella sekä 
tarkastelemaan niiden sekä muiden liikenneolosuhteiden perusteella 
mahdollisesti tarvittavia toimenpiteitä turvallisuuden parantamiseksi. 
 
Valiokunta päättää lähettää vastauksen valtuustoaloitteeseen edelleen tiedoksi 
KH:lle ja KV:lle. 
 

Päätös: 
Pätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
Oheismateriaali: 

Aloite 
 Kylätie-kokeilu Maisterintielle_selvitys 

 
 
Jakelu: 

Kaupunginhallitus 
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KH 14.03.2022 § 41  
 
  

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto merkitsee tiedokseen edellä olevan 
vastauksena tehtyyn valtuustoaloitteeseen kylätie-ratkaisun kokeilemisesta 
Maisterintiellä, ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
………. 
 
Jäsen Mikko J. Salminen ehdotti puheenjohtaja Veronica Rehn-Kiven 
kannattamana asian palauttamisesta siten, että etsitään sopiva paikka kylätie-
kokeilun pilotointia varten. Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Asia palautettiin. 

 
Oheismateriaali: 

Valtuustoaloite 
Maisterintien kylätieselvitys 
 

 
YLKV 13.09.2022 § 81  

Lisätiedot:  
Kuntatekniikkapäällikkö Jarkko Riipinen, puh. 050 382 8756  
Projekti-insinööri Anna Ahtila, puh. 050 544 6427  
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi  
  
Tausta  
  
Kaupunginhallituksen päätöksen jälkeen kuntatekniikka on selvittänyt kylätie- 
ratkaisun pilotoinnin edellytyksiä Kauniaisten katuverkolla.  
  
Selvitys  
  
Kuntatekniikka on selvittänyt KH:n päätöksen mukaisesti kylätien soveltuvuutta 
Kauniaisiin. Kuntatekniikan selvityksen lähtökohtana oli, että pyöräliikenteen 
infran parantamisen tulisi ensisijaisesti olla uusi tunnistettu yhteystarve tai 
nykyisen yhteyden laatutason nostaminen. Kun tarve on tunnistettu, siihen 
voidaan etsiä sopivaa väyläratkaisua niin, että se täyttää tarvittavat laatu-, 
turvallisuus- ja liikenneympäristön vaatimukset. Pyöräliikenteen edellytysten 
parantaminen yksittäinen ratkaisu edellä, tässä tapauksessa kylätie, ei 
välttämättä tuota toivottua lisäarvoa.   
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Kuntatekniikan aiemmassa selvityksessä (YLKV 08.03.2022 § 27) todettiin, että 
kylätieratkaisu on haasteellinen Kauniaisten katuverkolle, johtuen 
kaupunkimaisesta liikenneympäristöstä, katujen kapeudesta ja arvokkaiden 
tiemaisemien suunnitteluperiaatteista. Kylätietä käytetään yleensä 
rakentamattomalla alueella, jolla ei ole potentiaalisia konfliktipisteitä. Edes 
kokeiluja ei tule tehdä liikenneturvallisuuden kustannuksella. Kylätien sijaan ns. 2-
1-katu voisi olla mahdollinen ratkaisu sopivissa paikoissa, siten että nykyinen 
yhdistetty pyöräily- ja jalankulkuväylä muutettaisiin pelkäksi jalkakäytäväksi ja 
pyöräily ohjattaisiin ajoradalle pyöräkaistoille. Kuntatekniikka painottaa, että 
pyöräilyn kannalta on sekä sujuvaa että turvallista pyöräillä ajoradalla, jossa 
nopeusrajoitus on 30 km/h. Tällöin ei tarvita erillistä pyörätietä. Nykyisenä 
haasteena toki on, että pyöräilijöiden turvallisuuden tunne ajoradalla ajamiseen 
vaatii liikennekulttuurin muutosta eri liikkujien parissa.  

  
Kauniaisten pyöräliikenteen tavoiteverkkoluonnos ja tärkeimmät koulureitit ovat 
esitetty oheismateriaalissa. Pyöräliikenteen tavoiteverkkoa ei ole poliittisesti 
hyväksytty, vaan se on toiminut lähinnä kuntatekniikan liikennesuunnittelun 
tukena. Koulureittien osalta on aiemmin tunnistettu puuttuvia 
koulureittiyhteyksiä koulureittejä koskevan selvityksen yhteydessä (YLKV 
08.10.2019 § 113). Asukaspalautteiden osalta otettiin huomioon kadut, jossa 
ajonopeudet on koettu korkeiksi 30 km/h nopeusrajoituksesta huolimatta.  
  
Kartoituksessa selvitettiin, sopisiko kylätieratkaisu lähtötiedoissa esiin tulleisiin 
pyöräliikenteen yhteystarpeisiin. Lähtökohtana oli tarkastelu, että kylätie-
ratkaisun avulla voitasiin luoda erillinen väylä jalankululle ja pyöräilylle nykyisen 
puuttuessa.  

  
Tulokset  
  
Esimerkiksi koululaisliikenteen kannalta tärkeitä, mutta puutteellisia yhteyksiä, 
joilla ei ole erillistä väylää kävelylle tai pyöräilylle, on tunnistettu etenkin 
Gallträskin alueella (Kavallintie, Eteläinen ja Pohjoinen Heikelintie, Kandidaatintie 
ja Lindstedtintie). Kavallintien ja Eteläisen Heikelintien osalta todettiin, että 
katujen poikkileikkaus, rooli arvokkaana tiemaisemana sekä aiemmat poliittiset 
päätökset (viimeisin YLKV 19.01.2021 § 11) jalkakäytävän rakentamisesta, eivät 
puolla kylätien tarkempaa suunnittelua.    
  
Kandidaatintien, Lindstedtintien ja Pohjoisen Heikelintien osalta kuntatekniikka 
selvitti, etttä ajoradan leveys mahdollistaa osittain kylätien vaatiman 
poikkileikkauksen. Pohjoisella Heikelintiellä ja Kandidaatintiellä on tiheään 
tonttiliittymiä, jolloin kylätie ei ole soveltuva ratkaisu. Lindstedtintiellä 
tonttiliittymiä on hivenen harvempaan kuin Pohjoisella Heikelintiellä ja 
Kandidaatintiellä, mutta Alppitien ja Sveanpolun välillä tonttiliittymiä on tiheään. 
Lindstedtintien osalta katuun on rakennettu kavennuksia, jolla on pyritty 
hillitsemään ajoneuvoliikenteen nopeuksia. Nämä kavennukset tulisi poistaa, jos 
kylätieratkaisua halutaan edistää, jolloin kylätien kustannukset nousevat. 
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Kylätieratkaisu voisi olla yksi keino ajonopeuksien hillitsemiseen, kun ajorata 
kaventuu ns. yksikaistaiseksi.  
  
Näiden lisäksi tarkasteltiin Asematien läheisyydessä olevia Valkonauhantietä ja 
Oppilaskodintietä. Ajatuksena oli, että ne voisivat tuoda lisäarvoa Asematien 
pääpyörätien saavutettavuuteen. Valkonauhantie on käytetty pyöräilijöiden 
”oikoreitti” Asematien pyörätielle, mutta lyhyen tonttikadun muuttaminen 
ajoratamaalauksin ei todennäköisesti tuota pyöräilijöille lisäsujuvuutta tai 
turvallisuutta. Täten siihen ei suositella jatkotarkastelua. Oppilaskodintien osalta 
todettiin, että 1-suuntaisen kadun muuttaminen kylätieksi voisi olla katutilan 
kannalta mahdollista ja sillä voisi rauhoittaa koulun ympäristön ajoneuvoliikenteen 
nopeuksia. Kadun vieressä kuitenkin kulkee jo jalankulku- ja pyöräily-yhteys, ja 
uuden ajoratayhteyden yhdistäminen nykyiseen verkkoon olisi haasteellista ja 
tarpeetontakin.   
  
Kasavuoren alueen reiteistä tarkasteltiin Urheilutietä, Stenberginkujaa ja 
Torpantietä. Nämä ovat keskeisiä yhteyksiä pyöräliikenteen sujuvoittamisen 
ja liikenneturvallisuuden kannalta. Stenberginkujan osalta todettiin, että 
päättyvän kadun autoliikennemäärät ovat alhaisia, joten sujuvin ratkaisu on 
sekaväylä, jolta on helpointa myös liittyä kadun päissä oleviin yhteyksiin. 
Torpantien osalta todettiin, että erillisen jalkakäytävän rakentaminen olisi paras 
vaihtoehto kävelijöiden ja pyöräilijöiden olosuhteiden parantamiseksi 
autoliikennemäärien vuoksi. Katu on liian kapea eikä sen ympäristö sovellu 
kylätieratkaisuun. Urheilutien osalta todettiin, että kadulla on nykyisin yhdistetty 
kävely- ja pyörätie, joten kohde ei sovellu kylätieksi ilman mittavia muutostöitä. 
Urheilutiellä on tällä hetkellä sallittu pysäköinti kadun itäpuolella, joten pysäköinti 
pitäisi kieltää kylätieksi muuttamisen yhteydessä.   
  
Ehdotus ratkaisuksi  
  
Kuntatekniikka ei tämän kartoituksen perusteella esitä kylätieratkaisun pilotointia 
Kauniaisissa. Kuntatekniikka ehdottaa, että samanlainen kartoitus tehdään 2-1 tien 
soveltuvuudesta Kauniaisten alueelle.  2-1-ratkaisussa jalankulkijoiden käytössä on 
jalkakäytävä ja pyöräily ohjataan ajoradalle. Jalkakäytävälle voidaan varata riittävä 
tila yhdistetystä pyörätiestä ja jalkakäytävästä ennen uuden liikennejärjestelyn 
käyttöön ottoa.  
 

  
 
Lisätiedot: 
Kuntatekniikkapäällikkö Jarkko Riipinen, puh. 050 382 8756 
Projekti-insinööri Anna Ahtila, puh. 050 544 6427 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
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Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Yhdyskuntavaliokunta päättää, että kylätieratkaisua ei lähdetä pilotoimaan 
Kauniaisissa. Sen sijaan tehdään vastaava kartoitus 2-1 tie soveltuvuudesta 
Kauniaisiin.    
  
 
Valiokunta päättää lähettää vastauksen valtuustoaloitteeseen edelleen tiedoksi 
KH:lle ja KV:lle. 
 
 
 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
Oheismateriaali: 

Aloite 
 
Jakelu: 

Aloitteen lähettäjä 
 

 
KH 03.10.2022 § 139    
 
1129/00.02.10.00/2021    

 
Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 

 
Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto merkitsee tiedokseen edellä olevan 
vastauksena tehtyyn valtuustoaloitteeseen kylätie-ratkaisun kokeilemisesta 
Maisterintiellä, ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Valtuustoaloite 
Maisterintien kylätieselvitys 
Pyöräliikenteen tavoiteverkkoluonnos 
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Kaupunginhallitus § 140 03.10.2022 
 

Valtuuston 19.9.2022 päätösten laillisuuden toteaminen 
 
KH 03.10.2022 § 140    
 
4/00.02.10.04/2022    

 
Lisätiedot: 
hallintojohtaja Camilla Söderström, puh. 050 411 0205 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginhallituksen tehtäviin kuuluu kuntalain 39 §:n mukaan valvoa valtuuston 
päätösten lainmukaisuutta. Valvonta antaa mahdollisuuden korjata mahdolliset 
laillisuusvirheet. 
 
Jos kaupunginhallitus katsoo, että valtuuston päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä taikka että valtuusto on ylittänyt toimivaltansa tai että päätös on 
muuten lainvastainen, kaupunginhallituksen on jätettävä päätös täytäntöön 
panematta sekä saatettava asia valtuustoon viipymättä uudelleen käsiteltäväksi 
(KuntaL § 96). 
 
Kokouksessa jätettiin yksi valtuustoaloite. 
 
Valtuutettu Taisto Miettisen ym. allekirjoittamassa aloitteessa ehdotetaan, että 
kaupungin hallintosääntöön kaupunginhallituksen tehtäviin lisättäisiin 
paikkajakotoimikunnan nimeäminen luottamushenkilövalintoja varten. 
 
Valtuustoaloite saatetaan yleishallinnolle valmisteltaviksi. 
 
Pöytäkirja on luettavissa kaupungin kotisivuilla (linkki). 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus toteaa valtuuston 19.9.2022 tekemät päätökset laillisiksi ja 
merkitsee tiedoksi kokouksessa jätetyn valtuustoaloitteen. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2022266
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 125, § 126, § 127, § 128, § 129, § 130, § 131, § 132, § 133, 
§ 134, § 138, § 139, § 140 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO VALMISTELUA TAI TÄYTÄNTÖÖNPANOA KOSKEVASTA PÄÄTÖKSESTÄ 
 
Tähän päätökseen ei saa hakea muutosta, koska asia koskee vain valmistelua. 
 
Sovellettavat lainkohdat: Kuntalaki (410/2015) 136 § 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 135, § 136, § 137 
 
OIKAISUVAATIMUSOHJE 
 
Kuntalain mukainen oikaisuvaatimus toimielimen päätökseen 
 
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 
etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen. Työsopimussuhteeseen ottamisesta 
tai päättämisestä voidaan kuitenkin tehdä oikaisuvaatimus vain jos perusteina ovat, että 1) päätös on 
syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 2) päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 3) 
päätös on muuten lainvastainen. 
 
Oikaisuvaatimusviranomainen 
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, ja yhteystiedot: 
 
Kaupunginhallitus 
Kauniaisten kaupunki  Sähköposti:  kirjaamo@kauniainen.fi 
Kirjaamo   Puh.  09 50561 
Kauniaistentie 10  Faksi:  09 5056 535 
PL 52, 02701 KAUNIAINEN Kirjaamon aukioloaika: klo 8.00–15.45 
 
Oikaisuvaatimusaika ja sen alkaminen 
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista ja se on toimitettava 
kirjaamoon viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on 
nähtävänä yleisessä tietoverkossa. Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemäntenä 
päivänä kirjeen lähettämisestä, jollei muuta näytetä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksiantotodistukseen merkittynä aikana. Asian katsotaan kuitenkin tulleen viranomaisen tietoon kirjeen 
saapumispäivänä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen tiedon 
päätöksestä kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 
Oikaisuvaatimuksen sisältö ja muoto 
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta 
muodosta. Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava 
1) päätös, johon haetaan oikaisua, 
2) se, millaista oikaisua vaaditaan, 
3) millä perusteella oikaisua vaaditaan. 
 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava oikaisuvaatimuksen tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös saadaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 
 
Oikaisuvaatimuksen tekijän, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava oikaisuvaatimus. 
Asiamiehen on tarvittaessa esitettävä valtakirja. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää 
allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole syytä 
epäillä.


